

ប្រកាស

អង្គការសហប្រជាជាតិ និង RTF

គំរូប្រកាសសម្រាប់បញ្ជាក់ការងារសហប្រតិបត្តិការ
រវាងអង្គការសហប្រជាជាតិ និង RTF ក្នុងការងារ
សម្របសម្រួលការងារសហប្រតិបត្តិការ
ក្នុងក្រុមការងារ Small Group របស់ RTF
សម្រាប់បញ្ជាក់ការងារសហប្រតិបត្តិការ

អង្គការសហប្រជាជាតិ

RTF

អង្គការសហប្រជាជាតិ
RTF
02/11/15

លេខ ០២
02. 11. 2015

សូមគោរពជូន

ឯកឧត្តម ជា សំរេង

អនុប្រធាន រដ្ឋបាលព្រៃឈើ និងជាប្រធានក្រុមការងាររដេបូក

កម្មវត្ថុ សំណើរសុំបញ្ចូលអនុសាសន៍ក្នុងសេចក្តីព្រាងយុទ្ធសាស្ត្ររដេបូកជាតិ (លើកទី ៤)
តាមរយៈ លោកបណ្ឌិត យន សារ៉េត ប្រធានលេខាធិការដ្ឋានរដេបូកកម្ពុជា

ក្រុមយេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជា សូមអនុញ្ញាតជម្រាបជូន ឯកឧត្តម មេត្តាជ្រាបថា នាថ្ងៃទី ១០-១១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០១៥ ខេត្ត រតនៈគីរី ក្រុមយេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជា បានជួបប្រជុំសមាជិកដើម្បីពិភាក្សា និងផ្តល់អនុសាសន៍ដើម្បីដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្ររដេបូកជាតិ។ ជារួម ក្រុមយេនឌ័រសូមគាំទ្រទាំងស្រុងលើការរៀបចំកសាងយុទ្ធសាស្ត្ររដេបូកជាតិ ដែលមានគោលបំណងកាត់បន្ថយការបំភាយពីការបាត់បង់ព្រៃឈើ កាត់បន្ថយការបំភាយពីការរេចរលីព្រៃឈើ ការអភិរក្ស កាបូនស្តុកព្រៃឈើ ការគ្រប់គ្រងព្រៃឈើប្រកបដោយនិរន្តរភាព និងការបង្កើនកាបូនស្តុកព្រៃឈើ។





ក្រុមយេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជា បានកត់សម្គាល់ រាជរដ្ឋាភិបាលបានយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការលើកកម្ពស់ភាពអង់អាចរបស់ស្ត្រី និងបញ្ឈប់យេនឌ័រទៅក្នុងផែនការ និងសកម្មភាពរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ននានា។ ក្នុងន័យនេះ ដើម្បីធានាការបញ្ឈប់យេនឌ័រឲ្យបានទូលំទូលាយទៅក្នុងសេចក្តីព្រាងយុទ្ធសាស្ត្ររដេបូកជាតិ ក្រុម យេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជាបានពិភាក្សាយ៉ាងសម្រិតសម្រាំង និងយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការកំណត់ភាពខ្វះចន្លោះនានាដែលបានបញ្ឈប់សមធម៌យេនឌ័រ និងរៀបចំតួនាទីភារកិច្ចក្រុមយេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជាមិនទាន់បានគ្រប់គ្រងជ្រោយនៅឡើយ ជាលទ្ធផល ក្រុមយេនឌ័រខ្ញុំបានកំណត់ និងផ្តល់អនុសាសន៍ស្តីពីការបញ្ឈប់យេនឌ័រទៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្ររដេបូកកម្ពុជា និងរបាយការណ៍នៃកិច្ចប្រជុំ ដែលមានភ្ជាប់ស្រាប់។

ក្រុមយេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជា សូមសាទរនៃកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងយ៉ាងសកម្មរបស់ ឯកឧត្តម ប្រធានក្រុមការងាររដេបូក និងការសម្របសម្រួលរបស់លេខាធិការដ្ឋានរដេបូកកម្ពុជាដែលបានរៀបចំកិច្ចប្រជុំពិគ្រោះយោបល់លើសេចក្តីព្រាងយុទ្ធសាស្ត្ររដេបូកជាតិ ដែលក្នុងនោះមានការចូលរួមយ៉ាងផុសផុលពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធនានា ជាពិសេស អង្គការសង្គមស៊ីវិល ជនជាតិដើមភាគតិច សហគមន៍ព្រៃឈើ សហគមន៍ជលផល។ល។

អាស្រ័យដូចបានជម្រាបជូនខាងលើ សូមឯកឧត្តម មេត្តាទទួលយកអនុសាសន៍របស់យើងខ្ញុំ ដោយការគួរ។

រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ១២ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០១៥

តំណាងក្រុមយេនឌ័ររដេបូកកម្ពុជា

  
លោកស្រី កញ្ញា វង្ស សុបញ្ញា លោកស្រី ចាច់ ធាន់ណាឌី លោកស្រី រ៉ាំង សុខា លោក សុខ ពិសិដ្ឋ


របាយការណ៍

កិច្ចប្រជុំក្រុមយេនឌ័ររបស់មហាសន្និបាត

ដើម្បីរៀបចំ អនុសាសន៍នៃការ

បញ្ជ្រាបយេនឌ័រនៅក្នុងសេចក្តីព្រាង

យុទ្ធសាស្ត្ររបស់មហាសន្និបាត

(សេចក្តីព្រាងទី៤)

រៀបចំដោយ

ក្រុមយេនឌ័ររបស់មហាសន្និបាត

ខេត្តរតនៈគិរី ថ្ងៃទី ១០-១១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០១៥



១.សេចក្តីសង្ខេប

ក្រុមយេនឌ័រវេជ្ជបូកកម្ពុជាបានជួបជុំសមាជិកចំនួន ១២ នាក់ ដើម្បីរៀបចំអនុសាសន៍ស្តីពី ការបញ្ជ្រាបយេនឌ័រទៅក្នុងសេចក្តីព្រាងយុទ្ធសាស្ត្រវេជ្ជបូកកម្ពុជា (ព្រាងលើកទី៤) បានប្រព្រឹត្តនា ថ្ងៃទី ១០-១១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០១៥ ខេត្ត រតនៈគីរី។ សមាជិកក្រុមយេនឌ័រវេជ្ជបូកកម្ពុជាមកពី រដ្ឋបាលផលផល រដ្ឋបាលព្រៃឈើ ក្រសួងបរិស្ថាន និងក្រសួងកិច្ចការនារី។

២.វិធីសាស្ត្រនៃការពិភាក្សា និងលទ្ធផលនៃកិច្ចប្រជុំ

- លោក ឈុន ឌីលុច បានធ្វើបទបង្ហាញយ៉ាងសង្ខេបយុទ្ធសាស្ត្រវេជ្ជបូកជាតិដោយផ្ដោតលើ ចំណុចសំខាន់ៗនៃយុទ្ធសាស្ត្រ ដើម្បីជាជំនួយស្មារតី និងជាបច្ចុប្បន្នភាពដល់ក្រុមយេនឌ័រ វេជ្ជបូកកម្ពុជា។
- ក្រុមយេនឌ័រវេជ្ជបូកកម្ពុជា បានអាន និងពិនិត្យបញ្ជីផ្ទៀងផ្ទាត់ត្រួតពិនិត្យយេនឌ័រសម្រាប់ យុទ្ធសាស្ត្រជាតិស្តីពីវេជ្ជបូកនៅកម្ពុជា។ បញ្ជីត្រួតពិនិត្យនេះត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីផ្តល់ ការណែនាំដល់ក្រុមការងារយេនឌ័រវេជ្ជបូកកម្ពុជាអំពីរបៀបដែលគេអាចដាក់បញ្ចូលការ ពិចារណាអំពីសមភាពយេនឌ័រ និងការផ្តល់ភាពអង់អាចដល់ស្ត្រី ទៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រវេជ្ជបូក ជាតិ ដែលនឹងត្រូវដាក់ឱ្យអនុវត្តក្នុងពេលឆាប់ៗនេះ។ បញ្ជីត្រួតពិនិត្យគឺជាឧបករណ៍ដើម្បី ផ្តល់ការណែនាំអំពីការពិនិត្យលើជំពូកនានារបស់យុទ្ធសាស្ត្រវេជ្ជបូក។ បញ្ជីត្រួតពិនិត្យនេះ បង្ហាញពីសំណួរដើម្បីជួយឱ្យអ្នកអានធ្វើការកត់សម្គាល់ពីចំណុចផ្តើមយុទ្ធសាស្ត្រដែលគេ អាចប្រើប្រាស់សម្រាប់ដាក់បញ្ចូលសកម្មភាពឆ្លើយតបនឹងយេនឌ័រទៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រវេជ្ជ បូកបន្ថែមទៀត។
- ក្រុមយេនឌ័រវេជ្ជបូកកម្ពុជា បានបង្កើតតារាងសម្រាប់ដាក់បញ្ចូលអនុសាសន៍ដោយផ្អែកទៅ តាមជំពូកនីមួយៗនៃយុទ្ធសាស្ត្រវេជ្ជបូកជាតិ
- បានជ្រើសរើសអ្នកសម្របសម្រួលនៃកិច្ចពិភាក្សាដែលជាសមាជិករបស់ខ្លួនដោយមានការ ប្តូរវេនគ្នាទៅវិញទៅមក។
- អ្នកសម្របសម្រួលម្នាក់ៗបានអានជំពូកនីមួយៗដែលខ្លួនទទួលខុសត្រូវហើយសមាជិកទាំង អស់បានពិភាក្សារួមគ្នាដើម្បីដាក់ចេញនូវអនុសាសន៍ទៅតាមជំពូកនីមួយៗ

៣.ការផ្តល់អនុសាសន៍

ក្រុមយេនឌ័រវេជ្ជបូកកម្ពុជា បានពិនិត្យគ្រប់ជំពូកបានយ៉ាងស៊ីជម្រៅ និងផ្តល់អនុសាសន៍ ដោយបានបំពេញចូលទៅក្នុងទម្រង់ដែលបានព្រាងទុក និងបង្កឱ្យមានភាពងាយស្រួលសម្រាប់ក្រុម ការងារវេជ្ជបូកកម្ពុជា ក្រុមបច្ចេកទេស និងលេខាធិការវេជ្ជបូកកម្ពុជា ពិនិត្យពិចារណាទទួកយកអនុ សាសន៍ដ៏មានសារសំខាន់នេះ។ គ្រប់អនុសាសន៍ទាំងអស់មានភ្ជាប់ជាមួយតារាង/ទម្រង់។

រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ១៤ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០១៥
គណៈកម្មការយេនឌ័រសហប្រតិបត្តិការ

លោកស្រី កញ្ញា វង្ស សុបញ្ញា លោកស្រី ចាច់ ផាន់ណាឌី លោកស្រី រ៉ាង សុខា លោក សុខ ពិសិដ្ឋ



**អនុសាសន៍សម្រាប់បញ្ជ្រាបយេនឌ័រទៅក្នុង
សេចក្តីព្រាងយុទ្ធសាស្ត្រដេដូកាតិ (ព្រាងលើកទី៤) របស់ក្រុមយេនឌ័រដេដូកាតិ**

ខេត្ត រតនៈគីរី ថ្ងៃ ១០-១១ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០១៥

ចំណុច	អនុសាសន៍	ទំព័រ
សេចក្តីសង្ខេប	<p>ចក្ខុវិស័យ បេសកកម្ម និងគោលដៅនៃយុទ្ធសាស្ត្រ វេជ្ជបូកជាតិ ត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយផ្អែកលើការវិភាគសមត្ថភាពស្ថាប័ន បទពិសោធន៍កន្លងមក និងបច្ចុប្បន្ន ក្នុងការគ្រប់គ្រងជីព្រៃឈើ គោលបំណងនៃយុទ្ធសាស្ត្រ និងសកម្មភាពជាយុទ្ធសាស្ត្រ ដោយឆ្លើយតបទៅនឹងយេនឌ័រ ដើម្បីដោះស្រាយបុព្វហេតុនៃការបាត់បង់ព្រៃឈើ និងការអចរលព្រៃឈើ។</p>	១
គោលបំណង	<p>៣. លើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសាធារណៈ និងការចូលរួម របស់ប្រជាជន នៅក្នុងសកម្មភាពកាត់បន្ថយការប្រែប្រួល អាកាសធាតុ ក្នុងវិស័យព្រៃឈើ</p>	២
គោលបំណងយុទ្ធសាស្ត្រ	<p>៤. បង្កើនសមត្ថភាព ចំណេះដឹង ការយល់ដឹង និងលើកកម្ពស់ការចូលរួមរបស់អ្នកពាក់ព័ន្ធ និងផលប្រយោជន៍ ដោយមានសមភាពយេនឌ័រ។</p>	
រយៈពេលវែង	<p>៣. ធានាឲ្យមានសេវាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងសមធម៌ ក្នុងការផ្តល់មូលនិធិ និងការវិភាជន៍បានត្រឹមត្រូវនូវការលើកទឹកចិត្តដល់ស្ត្រីប្រទេស ក្នុងការអនុវត្តសកម្មភាពវេជ្ជបូក។</p>	៣
១.២ វេជ្ជបូកនៅកម្ពុជា	<p>កម្ពុជាបានធ្វើឲ្យមានវឌ្ឍនភាពយ៉ាងច្រើននៅក្នុងដំណាក់កាលត្រៀមលក្ខណៈ វេជ្ជបូករបស់ខ្លួនដោយយកចិត្តទុកដាក់លើការបញ្ជ្រាបយេនឌ័រ។</p>	៥
១.២ វេជ្ជបូកនៅកម្ពុជា	<p>ការកែលម្អមុខងារ និងសមត្ថភាពរបស់ស្ត្រីប្រទេសគ្រប់គ្រងព្រៃឈើ និងស្ត្រីប្រទេសនៅថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ និងលើកកម្ពស់សមភាពយេនឌ័រ? ដើម្បីពង្រឹង</p>	៧

	<p>ការអនុវត្តគោលនយោបាយ ច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិនានាដែលមានស្រាប់ ជាពិសេស ការពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ស្តីពីព្រៃឈើ ដើម្បីសម្រេចគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍បែកចែក និង រួមចំណែកក្នុងការកាត់បន្ថយការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។</p>	<p>៧</p>
<p>១.២ ដេបូកនៅកម្ពុជា</p>	<p>៣.លើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសាធារណៈ និងការចូលរួម យល់ឃើញ ស្តី នៅក្នុង សកម្មភាពកាត់បន្ថយការប្រែប្រួល អាកាសធាតុ ក្នុងវិស័យព្រៃឈើ</p>	<p>៨</p>
<p>ការវិភាគជាយុទ្ធសាស្ត្រ</p>	<p>១១. ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រនាវិភាគៈ ទី៤ ឆ្នាំ ២០១៤-២០១៨ (យេនឌ័រ និងការប្រែ ប្រួលអាកាសធាតុ ការអភិវឌ្ឍន៍បែកចែក និងការគ្រប់គ្រងគ្រោះមហន្តរាយ ផ្នែកទី ៣ ទំព័រ ២៣)</p> <p>១២. គោលនយោបាយ និងក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្របញ្ឈប់យេនឌ័រក្នុងវិស័យ កសិកម្ម ២០១៦- ២០២០</p>	<p>១១</p>
<p>កត្តាសំខាន់ដែលត្រូវដោះស្រាយតាមរយៈយុទ្ធ សាស្ត្រ</p>	<p>និងក្រុមយេនឌ័រ ឬន្រ្តីជំនាញពាក់ព័ន្ធនៅថ្នាក់ក្រោមជាតិ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន សហគមន៍ និងសហគមន៍ព្រៃឈើ សហគមន៍តំបន់ការពារពេញជាតិ និងជនជាតិដើមភាគ តិច ។</p>	<p>១២</p>
<p>កត្តានានាដែល</p>	<p>កម្រិតទាបនៃការចូលរួមរបស់ក្រុមអ្នកពាក់ព័ន្ធនានា ជាពិសេសក្រុមស្ត្រី និងជន ជាតិដើមភាគតិច</p>	<p>១២</p>
<p>៥.៣ គោលបំណងយុទ្ធសាស្ត្រ និងយុទ្ធសាស្ត្រ</p>	<p>គ.លើកកម្ពស់ការគ្រប់គ្រង និងប្រើប្រាស់ព្រៃឈើ និងដីព្រៃឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព សម ធម៌ និងនិរន្តរភាព</p>	<p>១៣</p>
<p>គោលបំណងជាយុទ្ធសាស្ត្រ ២៖ លើកកម្ពស់ ការប្រមូលផលព្រៃឈើដោយនិរន្តរភាព</p>	<p>ច.ដោះស្រាយផលប៉ះពាល់សង្គម ជាពិសេសក្រុមជនងាយរងគ្រោះ និងស្ត្រី និង បរិស្ថាន ដែលកើតចេញពីដំណើរការប្រមូលផលព្រៃឈើ</p>	<p>១៣</p>
	<p>គោលបំណងជាយុទ្ធសាស្ត្រ ៤៖ បង្កើនសមត្ថភាព ចំណេះដឹង ការយល់ដឹង និង លើកកម្ពស់ការចូលរួមរបស់អ្នកពាក់ព័ន្ធ និងផលប្រយោជន៍សម្រាប់អ្នកពាក់ព័ន្ធ ជា ពិសេសក្រុមជនងាយរងគ្រោះ និងស្ត្រី</p>	

	<p>ឆ.លើកទឹកចិត្ត ការចូលរួមជាសាធារណៈ និងការពិគ្រោះយោបល់ជាសាធារណៈ ដែលជាចំណុចចាប់ផ្តើមបឋមសម្រាប់ការរៀបចំផែនការវិស័យព្រៃឈើ និងការប្រើប្រាស់ដី ការលើកកម្ពស់ការចូលរួមរបស់អ្នកពាក់ព័ន្ធនានា ដែលរួមទាំង អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល សហគមន៍មូលដ្ឋាន ក្រុមជនជាតិដើមភាគតិច ក្រុមស្ត្រី ក្រុមយុវជន និងវិស័យឯកជន</p>	<p>១៤</p>
<p>នៅរយៈពេលខ្លី</p>	<p>អនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រអជ្ញាភិបាល ត្រូវតែរួមបញ្ចូលសកម្មភាពបញ្ហាបឋមយេនឌ័រ</p>	<p>១៤</p>
<p>ដើម្បីធ្វើបែបនេះបាន សកម្មភាពដូចតទៅ នឹងត្រូវតែបានដាក់ឱ្យអនុវត្តនៅមុនឆ្នាំ ២០២០៖</p>	<p>៣. បង្កើតយន្តការចែកចាយព័ត៌មាន សម្រាប់ការគ្រប់គ្រង និងរៀបចំទិន្នន័យភូមិសាស្ត្រ និងទិន្នន័យ ជំនឿត (ទិន្នន័យបែងចែកតាមភេទ) សម្រាប់អ្នកពាក់ព័ន្ធនានាយកទៅប្រើប្រាស់។</p>	<p>១៥</p>
<p>នៅក្នុងរយៈពេល</p>	<p>ក្រុមជនជាតិដើមភាគតិច</p>	<p>១៦</p>
<p>១. ការបង្កើតវិធីសាស្ត្រជាតិសម្រាប់ប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាពក្រុងកាន់គុន</p>	<p>នេះ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានចាត់ចែងការប្រព្រឹត្តិគ្រោះយោបល់នៅថ្នាក់ក្រោមជាតិ និងថ្នាក់ជាតិ ជាមួយអ្នកពាក់ព័ន្ធសរុបចំនួន ៣១៧នាក់ ក្នុងនោះមានស្ត្រីចំនួន មកពីស្ថាប័ន និងគ្រឹះស្ថានរដ្ឋាភិបាលដែលពាក់ព័ន្ធ អង្គការសង្គមស៊ីវិល សហគមន៍មូលដ្ឋាន និងក្រុមជនជាតិដើម។ ការពិគ្រោះយោបល់ទូលំទូលាយ និងការបញ្ជាក់ សារពើភក្តីព្រៃឈើជាតិ និងប្រព័ន្ធគ្រូតពិនិត្យព្រៃឈើជាតិ ។ ត្រូវតែរួមបញ្ចូលក្រុមការងារយេនឌ័រទៅក្នុងដំណើរការនៃការរៀបចំប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាព និង SIS</p>	<p>១៧</p>
<p>ជំហានទី ២ (ពីឆ្នាំ ២០១៧ ដល់ ២០២០)</p>	<p>ការបង្កើតយន្តការដោះស្រាយបណ្តឹងសារទុក្ខ (គួរឲ្យមានការចូលរួមពីស្ត្រី) ៖ នៅក្នុងករណីនៃការរំលោភលើប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាព រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាត្រូវចាត់វិធានការសមស្រប និងជាបន្ទាន់</p>	<p>១៩</p>

<p>១. ប្រព័ន្ធតាមដានព្រៃឈើជាតិ (NFMS)</p>	<p>NFMS នឹងត្រូវបង្កើតឡើង ដោយអនុវត្តតាមអភិក្រមជាជំហានៗ ស្របជាមួយការអភិវឌ្ឍបច្ចេកវិទ្យានៅពេលអនាគត និងការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពរបស់អ្នកពាក់ព័ន្ធនានា ដែលប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធនេះប្រកបដោយសមធម៌យេនឌ័រ</p>	<p>២៣</p>
<p>២. ប្រព័ន្ធតាមដានរូបភាពផែនទីពីផ្កាយរណប</p>	<p>ការកសាងសមត្ថភាពមន្ត្រីជំនាន់ថ្មីប្រកបដោយសមធម៌យេនឌ័រអំពីការបកស្រាយរូបភាពពីផ្កាយរណប។</p>	<p>២៣</p>
<p>ក្រុមការងារយេនឌ័រដំបូង</p>	<p><u>ក្រុមការងារយេនឌ័រដំបូង</u> ត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅខែសីហា ឆ្នាំ ២០១៤ ដោយក្រុមការងារដំបូង ដើម្បី៖ ១. បង្កើត និងបង្កើនការយល់ដឹងអំពីទស្សនៈទានយេនឌ័រ និងពង្រឹងភាពអង់អាចរបស់ស្ត្រី និងបញ្ហានានា ដល់សមាជិកក្រុមការងារដំបូង ក្រុមប្រឹក្សាយោបល់ដំបូង ក្រុមបច្ចេកទេស និងសហគមន៍នានាដែលចូលរួមការងារព្រៃឈើ។ ២. ផ្តល់យោបល់ និងបញ្ហាបឋមយេនឌ័រទៅក្នុងសមាសភាគនៃយុទ្ធសាស្ត្រ NRS និងគោលការណ៍ណែនាំសម្រាប់ការអនុវត្តជាបន្តបន្ទាប់ នៅពេលមានការរៀបចំឡើង ៣. តាមដាន និងត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តសកម្មភាពដំបូង ដើម្បីធានាថាការ បញ្ហាយេនឌ័រត្រូវបានដាក់បញ្ចូល និងយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់។ ជាសរុប មានសមាជិកចំនួនបួនរូប នៅក្នុងក្រុមការងារយេនឌ័រដំបូងមួយ ដែលមកពីស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធចំនួនបួន៖ រដ្ឋបាលព្រៃឈើ និងរដ្ឋបាលជលផលនៃក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ ក្រសួងបរិស្ថាន និងក្រសួងកិច្ចការនារី។</p>	<p>២៦ & ២៧</p>
<p>៦.៣.២ ការចាត់ចែងស្ថាប័នសម្រាប់ត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រ NRS</p>	<p>ការចាត់ចែងស្ថាប័នសម្រាប់ពិនិត្យដំណើរការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រ NRS ត្រូវមានគោលការណ៍ដូចតទៅ៖ អភិបាលកិច្ចល្អ សុចរិតភាព ដោយធានាការចូលរួមពេញលេញ និងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងសមធម៌ នៃអ្នកពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ ប្រសិទ្ធភាពនៃថ្លៃចំណាយ នៅក្នុងការសម្រេចគោលបំណងនានា និងគណនេយ្យភាពនៅក្នុងការអនុវត្តសកម្មភាពដំបូង។ គណៈកម្មាធិការដំបូងជាតិ (NRC) ដែលគាំ</p>	<p>២៧</p>

	<p>ទ្រដោយលេខាធិការដ្ឋាន និងត្រូវរៀបចំឡើង ដើម្បីត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រដំបូកជាតិ NRS នៅកម្ពុជា។</p> <p>គណៈកម្មាធិការដំបូកជាតិ (NRC)</p> <p>គណៈកម្មាធិការ NRC នឹងលេខាធិការដ្ឋានរបស់ខ្លួន និងត្រូវបង្កើតឡើងដោយច្បាប់ និងត្រូវរាយការណ៍ និងស្ថិតក្រោមការដឹកនាំដោយផ្ទាល់របស់នាយករដ្ឋមន្ត្រីតាមរយៈក្រុមប្រឹក្សាជាតិសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍដោយចីរភាព (NCSD)។ គណៈកម្មាធិការ NRC ត្រូវមានប្រធាន ដែលមានឋានៈស្មើនឹងរដ្ឋមន្ត្រី។ គណៈកម្មាធិការ NRC នឹងត្រូវបង្កើតឡើង ក្នុងបំណងដូចតទៅ៖</p> <ol style="list-style-type: none"> ១. ទទួលបន្ទុកអភិបាលកិច្ចនៅថ្នាក់ជាតិ និងសម្របសម្រួលសកម្មភាពដេបូកទាំងអស់នៅកម្ពុជា ២. ត្រួតពិនិត្យ និងបង្កើនការកែលម្អអភិបាលកិច្ចធនធានព្រៃឈើ ដើម្បីកាត់បន្ថយអត្រានៃការបាត់បង់ព្រៃឈើ និងការប្រើប្រាស់ព្រៃឈើ ៣. ធានាឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងសមធម៌ នៃសេវាកម្មមូលនិធិ និងការបែងចែកឲ្យបានត្រឹមត្រូវនូវការលើកទឹកចិត្តសម្រាប់ស្ថាប័ននានាដែលអនុវត្តសកម្មភាពដេបូក។
<p>ការបង្កើតភ្នាក់ងារជាតិផ្តល់មូលនិធិដំបូក</p>	<p>ធានាឲ្យមានការគោរពតាមទិដ្ឋភាពចិន្ត្រៃយ៍នៃប្រព័ន្ធធានាសុវត្ថិភាព៖ ការសន្យាធានាសុវត្ថិភាពខាងសមធម៌សង្គម និងបរិស្ថាន។</p>
<p>៤. សេចក្តីសន្និដ្ឋាន</p>	<p>ប្រការសំខាន់បំផុតគឺថា នីតិវិធីនានាត្រូវតែមានតម្លាភាព ប្រព័ន្ធដែលផ្តល់លក្ខខណ្ឌអំណោយផលត្រូវតែបានពង្រឹង ដើម្បីធានាឲ្យមានគណនេយ្យភាពសាធារណៈ</p>

៣០

៣៤

	<p>ទិន្នន័យ និងផែនទីត្រូវបានធ្វើសមាហរណកម្ម ការសម្របសម្រួលតាមវិស័យ នានាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងសម្រេចបាននូវលទ្ធផល ត្រូវ។</p>
--	--

រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១៧ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០១៥

គំនិតសម្រេចយល់ដឹងរបស់មន្ត្រីស្នាក់នៅ

លោកស្រី កញ្ញា វង្ស សុបញ្ញា លោកស្រី ចាច់ ផាន់ណាឌី លោកស្រី រ៉ាង សុខា លោក សុខ ពិសិដ្ឋ

